
Protokół Nr XXI.2020 

z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej w dniu 27 listopada 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Bańka o godzinie 13
00 

otworzył sesję 

i po powitaniu radnych poinformował, że obradowanie odbędzie się w zdalnym 

trybie, mając na uwadze 
 
art. 15zzx ust. 1-3 ustawy z dnia 2 marca 2020 r.                    

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 

sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1842). Zastosowanym środkiem 

komunikowania się będzie telekonferencja. 
 
 

 

Przewodniczący Rady oświadczył, że na sesji obecnych jest 15 radnych, co 

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał 

(obecność sprawdzona poprzez odczytanie kolejno z listy obecności radnych                 

i odnotowanie obecności na arkuszu listy). 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sesja jest rejestrowana i transmitowana 

w internecie, a głosowanie odbędzie się na imiennych wykazach głosowań 

oddzielnie dla każdego tematu poddanego pod głosowanie oraz przy użyciu 

urządzeń do głosowania. Dodał, że każdorazowo radny zostanie wywołany do 

oddania głosu i jego głos zostanie odnotowany na arkuszu głosowań oraz na 

urządzeniu do głosowania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy spytał czy radni zgłaszają propozycje do porządku 

obrad sesji? 

Radni nie zgłosili żadnych propozycji i Przewodniczący Rady przedstawił 

porządek obrad dzisiejszej sesji. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu XX sesji Rady Gminy. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych     

w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

korzystania  z nieruchomości stanowiących własność Gminy Górzyca, 

oddanych w trwały zarząd gminnym jednostkom  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Górzyca do wykonywania 

działalności w zakresie telekomunikacji. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości w 2021 r.  



9. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych w 2021 

roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii dla Gminy Górzyca na 2021 rok. 

11. Plan działań Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy na 2021 rok – 

Kalendarz Imprez Sportowo-Kulturalnych. 

12. Pisemne interpelacje i zapytania radnych. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści złożonych interpelacji                 

i zapytań od poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na nie.  

14. Wolne wnioski i informacje.  

15. Sprawozdania komisji Rady o ich pracach w okresie międzysesyjnym lub                        

w sprawach projektów uchwał. 

16. Zakończenie obrad XXI sesji Rady Gminy.  

 

Realizacja porządku obrad: 

 

Ad. 1, 2  

Zrealizowano na wstępie. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu XX sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady: protokół został zamieszczony na stronie BIP i pytanie  

czy radni zgłaszają uwagi do protokołu  z obrad XX sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół został zamieszczony na 

stronie BIP i spytał  czy radni zgłaszają uwagi do protokołu  z obrad XX sesji 

Rady Gminy. 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu  i w wyniku głosowania jawnego protokół 

Nr XX.2020 został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Wyniki imienne z głosowania oraz płyta z transmisją obrad stanowią załącznik 

do protokołu. 

 

Ad. 4 

Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych                 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jego działania były związane ze 

sprawami organizacyjnymi Rady Gminy i z  przygotowaniem materiałów na 

sesję oraz rozmowami z mieszkańcami gminy… 

 



Ad. 5 

Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Informacje przedstawił i omówił Wójt Gminy Robert Stolarski.  

 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków korzystania                

z nieruchomości stanowiących własność Gminy Górzyca, oddanych w trwały 

zarząd gminnym jednostkom. 

 

Projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Rady. Poinformował, że 

projekt uchwały przygotowała Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego                     

i Gospodarki Komunalnej Agnieszka Nerko. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 23 listopada 2020 r. była  

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków korzystania   

z nieruchomości stanowiących własność Gminy Górzyca, oddanych w trwały 

zarząd gminnym jednostkom. 

 

Ww. uchwała Nr XXI.120.2020 została podjęta 15 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Górzyca do wykonywania 

działalności w zakresie telekomunikacji. 

 

Projekt uchwały przedstawił i omówił (główne założenia) gł. Specjalista ds. 

informatyki i telekomunikacji oraz administrator systemu informatycznego 

Tomasz Raźny.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 23 listopada 2020 r. była  

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Górzyca do wykonywania 

działalności w zakresie telekomunikacji. 

     



Ww. uchwała Nr XXI.121.2020 została podjęta 15 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu . 

 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości w 2021 r. 

 

Projekt uchwały (główne założenia) przedstawiła i omówiła  Insp. ds. podatków, 

opłat i funduszy strukturalnych dla rolnictwa Anna Poberecka. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 23 listopada 2020 r. była  

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Poddaję pod głosowanie jawne podjęcie uchwały w sprawie podatku od 

nieruchomości w 2021 r. 

 

Ww. uchwała Nr XXI.122.2020 została podjęta 15 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu . 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie podatku od środków transportowych w 2021 roku. 

 

Projekt uchwały (główne założenia) przedstawiła i omówiła  Insp. ds. podatków, 

opłat i funduszy strukturalnych dla rolnictwa Anna Poberecka. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 23 listopada 2020 r. była  

pozytywna i otworzył dyskusję 

 

Radny Rafał Baran złożył wniosek formy i zaproponował wprowadzenie 

następujących stawek w projekcie omawianej uchwały: 

 

…§ 1. Stawki podatku od środków transportowych na terenie Gminy Górzyca w 2021 r. wynoszą: 

1) od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 tony i poniżej 12 ton: 

a) powyżej 3,5 tony do 5,5 tony włącznie - 100,00 zł, 

b) powyżej 5,5 tony do 9,0 ton włącznie - 120,00 zł, 

c) powyżej 9 ton - 140,00 zł; 



3) od ciągnika siodłowego i balastowego przystosowanego do używania łącznie z naczepą lub 

przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdu od 3,5 tony i poniżej 12 ton - 

250,00 zł; 

5) od przyczepy i naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę 

całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą 

prowadzoną przez podatnika podatku rolnego - 300,00 zł; 

7) od autobusu, w zależności od liczby miejsc do siedzenia poza miejscem kierowcy: 

a) mniejszej niż 22 miejsca - 300,00 zł, 

b) równej lub większej niż 22 miejsca - 500,00 zł. 

Załącznik nr 1 

Liczba osi i dopuszczalna masa 

całkowita ( w tonach) 

Stawka podatku  (w złotych) 

Nie mniej 

niż 

Mniej niż Oś jezdna (osie jezdne) z zawieszeniem 

pneumatycznym lub zawieszeniem 

uznanym za równoważne 

Inne systemy zawieszenia 

osi jezdnych 

Dwie osie 

12 13 0,00 140,00 

13 14 140,00 385,00 

14 15 385,00 542,00 

15  542,00 1230,00 

Trzy osie 

12 17 140,00 242,00 

17 19 242,00 496,00 

19 21 496,00 644,00 

21 23 644,00 992,00 

23 25 992,00 1542,00 

25  992,00 1542,00 

Cztery osie i więcej 

12 25 644,00 653,00 

25 27 653,00 1020,00 

27 29 1020,00 1618,00 

29 31 1618,00 2399,00 

31  1618,00 2399,00 

 

Załącznik nr 2 
Liczba osi i dopuszczalna masa 

całkowita zespołu pojazdów : 

Ciągnik siodłowy +naczepa 

Ciągnik balastowy + przyczepa  
( w tonach) 

Stawka podatku  (w złotych) 



Nie mniej 

niż 

Mniej niż Oś jezdna (osie jezdne) z 

zawieszeniem pneumatycznym lub 

zawieszeniem uznanym za 

równoważne 

Inne systemy zawieszenia 

osi jezdnych 

Dwie osie 

12 18 0,00 38,00 

18 25 260,00 470,00 

25 31 548,00 899,00 

31  1382,00 1895,00 

Trzy osie i więcej 

12 40 1219,00 1685,00 

40  1685,00 2493,00 

 

 

Załącznik nr 3 
Liczba osi i dopuszczalna masa 

całkowita zespołu pojazdów : 

naczepa/przyczepa + pojazd 

silnikowy  ( w tonach) 

Stawka podatku  (w złotych) 

Nie mniej 

niż 

Mniej niż Oś jezdna (osie jezdne) z 

zawieszeniem pneumatycznym lub 

zawieszeniem uznanym za 

równoważne 

Inne systemy zawieszenia 

osi jezdnych 

Jedna  oś 

12 18 0,00 25,00 

18 25 174,00 313,00 

25  313,00 549,00 

Dwie osie 

12 28 206,00 303,00 

28 33 600,00 832,00 

33 38 832,00 1263,00 

38  1263,00 
1663,00 

Trzy osie i więcej 

12 38 662,00 922,00 

38  922,00 1253,00 

… 

Radny Rafał Baran w uzasadnieniu do złożonego wniosku formalnego 

poinformował, że zaproponował obniżenie stawek podatku od środków 

transportowych w maksymalnym stopniu ponieważ większość pozycji z tego 



podatku w Gminie Górzyca nie istnieje. Obniżenie stawek podatku od środków 

transportowych o około 90-80% spowoduje zmniejszenie wpływu z tego tytułu 

o kwotę ok. 20 000 zł. Przy przewidywanym wpływie 80 000 zł gmina otrzyma 

kwotę 60 000 zł, co będzie stanowiło tylko 25% mniej. Obniżenie stawek 

podatku nie spowoduje  bardzo dużego obniżenia wpływów dla gminy. Radny 

powiedział, że w Gminie Górzyca realizowanych jest tylko kilka punktów z 

podatku od środków transportowych. Powinniśmy obniżenie podatku od 

środków transportowych traktować jako promocję gminy z uwagi na jej 

korzystne usytuowanie przy Kostrzyńsko-Słubickiej Specjalnej Strefie 

Ekonomicznej. Transport aut ciężarowych w obrębie strefy jest bardzo 

rozwinięty, a Górzyca na przestrzeni ostatnich lat nie wykorzystała tej sytuacji. 

Teren Gminy Górzyca ma atrakcyjne położenie logistyczne w transporcie 

ciężarowym i obniżenie stawek podatku od środków transportowych może 

spowodować duże zainteresowanie tą działalnością gospodarczą na terenie 

Gminy Górzyca. Radny twierdzi, że przedsiębiorcy szukają takich miejsc, 

utworzenie w gminie biura promocji byłoby bardzo pomocne. Obniżenie 

podatku i stworzenie bazy promocyjnej wpłynęłoby na pozyskanie firm 

transportowych.  

Radny dodał, że tworzenie się oddziałów w gminie niekoniecznie wiąże się z 

gromadzeniem ciężkiego sprzętu, może to być tylko baza, biuro. Przedsiębiorcy 

często szukają atrakcyjnych miejsc na tworzenie bazy logistycznej. 

Stwierdził, że korzystniejsze dla gminy byłaby cyt. „…większa liczba 

podmiotów  z mniejszą marżą od jej większej liczby z mniejszą marżą. Cena 

spada ilość rośnie…”   

Radny powiedział, że powinniśmy poprzez obniżenie wysokości podatku od 

środków transportowych uczynić z niego produkt promocyjny dla 

przedsiębiorców. 

Radny odniósł się również do położenia geograficznego Gminy Górzyca               

w sąsiedztwie dwóch dużych ośrodków transportowych Kostrzyn nad Odrą                     

i Słubice. Gmina Górzyca w tym procesie gospodarczym uczestniczy, nie jest 

zlokalizowana gdzieś  obok i geografia jej sprzyja. Gmina jak do tej pory nie 

wykorzystała tego atutu i nie czerpiemy z tej sytuacji żadnych korzyści.                           

W aspekcie gospodarczym przedsiębiorca uzyskując oszczędności w 

płatnościach podatku od środków transportowych na pewno inwestowaliby np. 

w powiększeniu liczby aut, rozbudowę bazy czy tworzenie np. myjni 

samochodowych, warsztatów, co miałoby wpływ na inwestycje w gminie.  

Uchwalony na ostatniej sesji Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Gorzyca przewiduje tereny na działalność tego typu.  

 

Przewodniczący Rady poprosił radnego Rafała Baran o ograniczenie się do 

uzasadnienia swojego wniosku, bo ta obszerna wypowiedź wykracza poza ten 

temat. 

 



Radny Rafał Baran podsumowując swoje uzasadnienie do zgłoszonego 

formalnego wniosku o obniżenie stawek w podatku od środków transportowych 

zwrócił uwagę na sąsiednie gminy, które swoimi działaniami w zakresie np. 

obniżenia stawek omawianego podatku mogą pozyskać wcześniej 

przedsiębiorców i wykorzystać tę sytuację wcześniej od nas.  Radny powiedział, 

że obniżenie podatku od środków transportowych nie gwarantuje nam od razu 

odniesienia sukcesu w dziedzinie transportu, ale ta obniżka generuje stratę tylko 

20 000 zł w ponad dwudziesto-milionowym budżecie gminy. Zdaniem radnego  

warto spróbować, bo na tym posunięciu możemy stracić niewiele, a w 

przyszłości zyskać dużo. 

 

Przewodniczący Rady podziękował za obszerne uzasadnienie wniosku i poprosił 

dyskusję w tej sprawie. 

 

Wójt Gminy Robert Stolarski w odniesieniu do wypowiedzi radnego Rafała 

Baran poinformował, że jest to zły moment na takie posunięcia jak proponuje 

radny. Obecna sytuacja gospodarcza i ekonomiczna jest niepewna. Pandemia już 

wskazuje na kryzys ekonomiczny i gospodarczy, a w przyszłości dokładnie 

jeszcze nie wiemy jak ta sytuacja się potoczy. Kwota wynikająca z obniżenia 

podatku od środków transportowych w wys. 23 000 zł jest znaczącą wysokością 

w skali dwudziestocztero-milionowym budżecie gminy i można powiedzieć, że 

to tylko 23 000 zł albo aż 23 000 zł. Wójt powiedział, że w gminach ościennych 

bazy transportowe już działają, mają tam rozbudowane bazy logistyczne i na 

pewno byłoby naszym życzeniem, aby działały u nas. Wójt poinformował, że w 

stosunku do miast: Kostrzyn nad Odrą i Słubice proponowane u nas stawki 

podatku od środków transportowych są niższe o ok. 28% i ta sytuacja nie 

powoduje ruchów przenoszenia się przedsiębiorców transportowych do naszej 

gminy. Takie eksperymenty jak proponuje radny Baran są możliwe w sytuacji 

stabilnej gospodarki w kraju i gminie. Wójt stwierdził, że być może w 

przyszłości takie działania będziemy mogli podejmować, jednak obecna 

sytuacja nie pozwala nam na podejmowanie takich wyzwań. 

 

Radny Kazimierz Wontor powiedział, że mieszkańcy Lasek Lubuskich 

doświadczyli już działalności dużej firmy transportowej i było to bardzo 

uciążliwe doświadczenie. Radny zwrócił uwagę na stan dróg, kto będzie je 

modernizował. Stwierdził, że duże, ciężkie i obciążone samochody skutecznie 

uszkadzały stan drogi, która nie była dostosowana do takiego natężenia  ruchu                    

i obciążenia jej nawierzchni. Radny powiedział, że nasze drogi, zwłaszcza te 

boczne nie są dostosowane do tego typu działalności, z której raczej zyski 

byłyby nie duże. Gmina obniży podatki, ale będzie musiała dostosować drogi do 

tego typu działalności. 

 



Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że przychyla się do wypowiedzi Wójta 

Gminy, bo obecna sytuacja gospodarcza jest niepewna. Dodał, że propozycja 

radnego jest ciekawa, ale może do zrealizowania w pewniejszym czasie w 

sytuacji możliwości zaangażowania dodatkowych środków na to 

przedsięwzięcie. 

 

Radny Ireneusz Grzesiak popiera wypowiedź Wójta, dodał że 23 000 zł to jego 

zdaniem są duże pieniądze, którymi można wesprzeć np. szkołę lub inne 

zadania. 

 

Radny Krzysztof Krupa stwierdził, że propozycja radnego Rafała Baran jest 

bardzo ciekawą, ale jego zdaniem do zrealizowania nie w obecnym trudnym 

czasie pandemii oraz w sytuacji gdy Gmina Górzyca ma jeszcze do spłaty 

kredyty. Musimy oszczędzać. 

 

Radny Ryszard Dębiński nawiązał do wypowiedzi radnego Kazimierza Wontor                 

i również stwierdził, że nasze drogi są nieprzygotowane do takiego 

przedsięwzięcia. Firmy transportowe dobrze prosperujące rozbudowują się,                 

a nasze drogi są w stanie fatalnym, ponadto uciążliwość dla mieszkańców jest 

ogromna. Nie jesteśmy na to przygotowani. Jeżeli firma transportowa zdecyduje 

się na działalność w danym miejscu będzie miała oczekiwania co do 

dostosowania infrastruktury, którą obecnie gmina raczej nie może 

zaproponować. 

 

Radny Rafał Baran w odniesieniu do wypowiedzi radnych Wontor                      

i Dębińskiego, stwierdził że te obawy są przedwczesne, bo on raczej myśli, że 

nie byłaby to działalność aż tak rozbudowana w ciężki sprzęt, raczej miał na 

myśli tworzenie się biur i oddziałów. Radny Rafał Baran zaproponował 

zapoznanie się dokładnie z tematem, powiedział że scenariusz uszkodzonych 

dróg jest nadinterpretacją jego zamysłu i nie ma potrzeby straszyć ludzi takimi 

skutkami. 

Radny Ryszard Dębiński powiedział, że straszymy mieszkańców… 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o dyscyplinę podczas obrad. 

 

Radny Ryszard Dębiński podziękował za głos. 

 

Radny Adrian Sulmiński powiedział, że zapoznał się z propozycją radnego 

Rafała Baran. Dodał, że  ma długoletnie doświadczenie w branży transport, 

spedycja i logistyka i stwierdził, że ta propozycja radnego świadczy o jego 

nieznajomości zagadnień związanych z zasadami działalności                                            

i funkcjonowaniem firm transportowych, zwłaszcza od wewnątrz, bo gdyby 

dokładnie radny orientował w tej dziedzinie to na pewno nie złożyłby takiego 



wniosku.  Radny Sulmiński powiedział, że i tak płacimy już wysokie podatki 

PIT i CIT, sam nie jest za uchwalaniem podatków w maksymalnej ustawowej 

wysokości,  i będzie popierał niższe stawki.  

 

Radny Kazimierz Wontor poinformował, że osobiście odczuł działalność firmy 

transportowej w Laskach Lubuskich. W rozmowie z mieszkańcami tej 

miejscowości wszyscy odetchnęli, gdy ta firma zaprzestała działalność. Droga 

nie wytrzymywała obciążenia ciężkimi pojazdami, a budynki pękały. Inna 

sytuacja by była, gdyby firma powstała od podstaw wraz z drogami 

dojazdowymi, gdzie tworzona jest infrastruktura już pod konkretną działalność, 

np. jak w Słubicach. 

 

Radny Ryszard Dębiński stwierdził, że w samorządzie działa już długo                               

i propozycja radnego Rafała Baran jest do rozważenia kiedyś na pewno, nie 

teraz. Dodał, że firma która zdecyduje się na działalność u nas skorzysta z ulg 

podatkowych, ale również będzie miała oczekiwania co do miejsca.  

 

Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 

głosowanie jawne wprowadzenie stawek do projektu uchwały w sprawie 

podatku od środków transportowych zgodnie ze złożonym wnioskiem 

formalnych przez radnego Rafała Baran. 

 

Ww. wniosek formalny wynikiem głosowania jawnego: 1 głos „za” przy                            

12 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” został odrzucony. 

   

Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

jawne podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych w 2021 

roku /kopia uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ww. uchwała Nr XXI.123.2020 została podjęta 13 głosami „za” przy 1 głosie 

„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                          

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

dla Gminy Górzyca na 2021 rok. 

 

Projekt uchwały (główne założenia) przedstawił i omówił członek komisji ds. 

Przeciwdziałania Alkoholizmowi i Narkomanii Ryszard Dębiński.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Sfery Socjalnej w dniu 

23 listopada 2020 r. była  pozytywna i otworzył dyskusję. 



 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                         

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

dla Gminy Górzyca na 2021 rok. 

 

Ww. uchwała Nr XXI.124.2020 została podjęta 15 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Godz. 14
25 

– radna Janina Bryl opuściła obrady sesji- obecnych jest 14 radnych. 

 

Ad. 11 

Plan działań Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy na 2021 rok – Kalendarz 

Imprez Sportowo-Kulturalnych. 

 

Plan działań GOK na 2021 rok i kalendarz (główne założenia) przedstawiła                    

i omówiła Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Małgorzata Gniewczyńska.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Sfery Socjalnej w dniu 

23 listopada 2020 r. była  pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Poddaję pod głosowanie jawne przyjęcie Planu działań Gminnego Ośrodka 

Kultury w Górzycy na 2021 rok – Kalendarz Imprez Sportowo-Kulturalnych. 

 

Ww. plan został przyjęty 14 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosów 

„wstrzymujących” / ww. materiały stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 

Pisemne interpelacje i zapytania radnych. 

 

- Radny Krzysztof Krupa złożył interpelację dotyczącą wystąpienia do 

Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad w Zielonej Górze o możliwość wykonania 

przejścia dla pieszych na drodze krajowej nr 31 na wysokości Kompleksu 

Sportowo rehabilitacyjnego w Górzycy /kopia interpelacji stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 13 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści złożonych interpelacji                 

i zapytań od poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na nie.  

 

Brak. 

 



Ad. 14 

Wolne wnioski i informacje. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy odczytał następujące informacje: 

1) Informacja z dnia 30 października 2020 r. Naczelnika Urzędu Skarbowego                     

w Słubicach o oświadczeniach majątkowych / pismo stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.. 

2) Odpowiedzi na 4 wnioski złożone na XX sesji /odpowiedzi na wnioski 

stanowią załącznik do protokołu. 

 

- Wójt Gminy Robert Stolarski w odpowiedzi na pytanie radnego Rafała Baran, 

które złożył na posiedzeniu Komisji w dniu 23 listopada 2020 r. poinformował, 

że Polsko-Niemieckie Stowarzyszenie Humanitas zawarło umowę dzierżawy na 

eksploatację żwirowni w dniu 10 września 2018 r. na okres 3 lat, t.zn. do roku 

2021. 

 

- Radna Maria Palmowska skierowała prośbę do Wójta Gminy                                            

o uporządkowanie terenu przy jeziorku.. 

Wójt Gminy odpowiedział, że wraz z Kierownikiem ZGK odwiedzi to miejsce 

celem oględzin  i postara się o uporządkowanie wskazanego miejsca. 

 

- Radny Rafał Baran w nawiązaniu do odpowiedzi Wójta w sprawie okresu 

dzierżawy żwirowni przez Polsko-Niemieckie Stowarzyszenie HUMANITAS  

spytał jakie są plany po zakończeniu okresu dzierżawy żwirowni po 21 września 

2021 r.? 

Wójt odpowiedział, że ogłoszony zostanie przetarg na kolejny okres dzierżawy 

żwirowni, bo taka jest procedura. 

 

- Radny Kazimierz Wontor skierował pytanie do Wójta czy byłaby możliwość 

usunięcia wierzb i obsadzenia terenu koło „bocianiego gniazda” w Laskach 

Lubuskich krzewami „rajska jabłoń”, ponieważ nowy właściciel sąsiedniej 

posesji porządkuje teren i ogrodzenie i jest doskonała okazja aby to miejsce 

zagospodarować. 

Wójt poprosił o podanie terminu wykonania tych prac i poinformował, że będzie 

możliwość dokonania nasadzenia krzewów. 

 

- Radny Rafał Baran w odpowiedzi na jego zapytania na XX sesji w miesiącu 

październik dotyczące kosztów przeglądów hydrantów na terenie gminy 

Górzyca otrzymał informację, że nie poniesiono żadnych kosztów na te 

przeglądy i czy wykazany 1 hydrant w miejscowości Laski Lubuskie to 

prawidłowa liczba? 

Wójt Gminy odpowiedział, że Zakład Gospodarki Komunalnej jest w posiadaniu 

specjalistycznego urządzenia do wykonywania prac związanych z przeglądem 



hydrantów i sami wykonują te czynności. Wcześniej korzystano z usług firmy 

zewnętrznej.  Natomiast na pytanie dotyczące liczby hydrantów w miejscowości 

Laski Lubuskie, poinformował, że przeglądy wykonywane są sukcesywnie. 

Komenda Powiatowa Straży Pożarnej dysponuje wykazem sprawnych 

hydrantów. Hydranty uszkodzone nie są wykazane w informacji. Wójt odniósł 

się do wykazanej liczby hydrantów w Laskach Lubuskich i stwierdził, że w 

informacji jest małe przekłamanie bo na pewno jest ich ok. 6 sprawnych. 

 

-Radny Rafał Baran odniósł się do odpowiedzi na jego pytanie dotyczące 

budowy chodników do cmentarzy, w której jest zapis „planowane” i spytał czy 

to znaczy, że są ujęte w budżecie na 2021 r. i  jaką szerokość chodników 

przewiduje się w projekcie? 

Wójt odpowiedział, że jest to zadanie Powiatu Słubickiego i na razie nie może 

się odnieść dokładnie. Mamy obiecane wykonanie chodnika w Spudłowie               

i dopiero po zatwierdzeniu budżetu na 2021 r. będziemy mieli pewność,  

natomiast przewidziana w projekcie szerokość chodników to 1,20m-1,50m                  

w zależności od możliwości technicznych przy pasie drogi.  

 

- Radny Rafał Baran spytał w odniesieniu do odpowiedzi dotyczącej projektu 

budowy boiska przy Szkole Podstawowej w Górzycy, czy rozważany jest udział 

środków zewnętrznych w tym zadaniu? 

 Wójt odpowiedział że bez środków zewnętrznych nie jesteśmy  stanie 

zrealizować tego zadania tak, czynimy starania pozyskania środków. Jeżeli będą 

takie możliwości będziemy starali się o uzyskanie dofinansowania zadania w 

tym zakresie. 

 

- Radny Rafał Baran zapytał kiedy jest planowana sesja w miesiącu grudniu, na 

której przewidziane jest uchwalenia budżetu na 2021 r. ? 

Wójt odpowiedział, że uchwalenie budżetu jest zaplanowane na sesji w dniu 30 

grudnia 2020 r., ponadto z końcem roku dokonuje się również zamykanie spraw 

budżetu z roku bieżącego w poszczególnych zadaniach. Wójt dodał, że nie 

przewiduje się zmiany terminu sesji. 

 

- Radny Ireneusz Grzesiak poinformował, że ma problem z odpadami z IGLOO 

na Osiedla. Miały być odebrane a nie zostały. 

Wójta poinformował Radnego, że będzie interweniował w tym temacie. 

 

- Radna Maria Syktus spytała Wójta czy zna treść odpowiedzi Zarządu Dróg 

Powiatowych na jej pismo dotyczące drogi, bo w odpowiedzi nie było 

informacji, że do wiadomości Wójt Gminy? 

Wójt odpowiedział, że nie otrzymał takiej informacji. 

Radna poinformowała, że nie jest teraz w posiadaniu tej odpowiedzi, ale sprawa 

dotyczy modernizacji drogi w Spudłowie, która jej zdaniem jest wykonana 



fatalnie. W okresach bez deszczu może prezentuje się jakoś, jednak w okresach 

po deszczu jej stan jest nadal fatalny. W treści odpowiedzi jest informacja, że w 

miesiącu lipcu 2019 r. nawierzchnia drogi była wysypana ilością 4 ton pokrycia 

i w roku bieżącym tę czynność powtórzono. Radna stwierdziła, że nie 

przypomina sobie, aby w roku bieżącym jakieś prace były wykonywane na tej 

drodze. Spytała czy Wójt może coś wie na ten temat? 

Wójt odpowiedział, że raczej żadne prace w tym roku nie były wykonywane, ale 

musi to sprawdzić. 

Radna poinformowała, że spotka się z Wójtem i przedłoży mu tę odpowiedź do 

wyjaśnienia. 

 

- Radny Rafał Baran założył propozycję odnośnie sesji grudniowej. Wg. Rdnego 

jedna komisja i jedna sesja to może być za mało. Zaproponowała aby 

zorganizować komisję i sesję wcześniej niż ten ostatni tydzień grudnia.  

Ponadto radny spytał czy Polsko-Niemieckie Stowarzyszenie HUMANITAS 

może przedłożyć sprawozdanie dotyczące działalności związanej z dzierżawą 

żwirowni? 

Wójt odpowiedział, że Stowarzyszenie jest organizacją pożytku publicznego                 

i nie możemy żądać od nich sprawozdań dotyczących ich działalności. 

Stowarzyszenie zgodnie z ich statutem nie może czerpać zysków w uzyskanych 

dochodów i mocno wspiera działalność gminy. 

Radny Baran dodał, że Stowarzyszenie dzierżawi i zarządza mieniem gminy                    

i  z tego tytułu czerpie dochody, oczywiście członkowie nie pobierają żadnych 

korzyści, ale czy w umowie dzierżawy nie można zastosować zapisu o 

sprawozdaniu z tej działalności, by Rada miała wgląd, kontrole nad 

działalnością? 

Wójt odpowiedział, że nie ma takiej możliwości. Stowarzyszenie działa 

humanitarnie, wspiera działania inwestycyjne gminy, np. 300 000 zł wkład do 

remontu ul. Polnej w Czarnowie, nikt z członków Stowarzyszenia nie pobiera 

wynagrodzenia, działają charytatywnie. Statut ściśle określa kierunki działania. 

Radny dodał, że Stowarzyszenia może zawierać niekorzystne umowy i to 

mogłoby być ujęte w umowie dzierżawy. 

Wójt odpowiedział, że nie możemy mieć wpływu na zawierane umowy przez 

Stowarzyszenie. Gmina nie może prowadzić samodzielnie działalności w 

zakresie wydobycia i sprzedaży żwiru, a Stowarzyszenie praktycznie wspiera 

nasze zadania inwestycyjne w szerokim zakresie. Wójt dodał, że działania 

Stowarzyszenia są weryfikowane, Stowarzyszenie ma korzystniejsze od gminy 

warunki uzyskania dofinansowania zadań inwestycyjnych realizowanych w 

ramach projektów. 

 

- Radny Rafał Baran spytał Przewodniczącego Rady, czy nie ma możliwości 

odbycia sesji Rady Gminy normalnie czy tylko w formie on-line, czy inne rady 

się spotykają normalnie? 



Przewodniczący Rady odpowiedział, że nie wie jak to wygląda w innych radach.  

Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka odpowiedziała, że jeszcze miesiąc temu 

nie było takiej możliwości, obecnie przepisy dopuszczają organizację spotkań 

służbowych i zawodowych, jednak Wydział Nadzoru i Kontroli Lubuskiego 

Urzędu Wojewódzkiego odradza i zalecanym sposobem odbycia sesji jest 

telekonferencja. 

  

 

Ad. 15 

Sprawozdania komisji Rady o ich pracach w okresie międzysesyjnym lub                    

w sprawach projektów uchwał. 

 

Komisje nie złożyły sprawozdań. 

 

Ad. 16 

Zakończenie obrad XXI sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że z uwagi na wyczerpanie 

porządku obrad sesji Rady Gminy i brak dalszej dyskusji  zakończył  XXI  sesję 

Rady Gminy.  /godz. 15
09

 

 

Transmisja zarejestrowana na płycie dvd / stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Zbiorcze zestawienia wszystkich głosowań stanowią załącznik do niniejszego 

protokołu. 

   

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Grażyna Markowska.  

        Przewodniczący Rady 

        (-)Krzysztof Bańka 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


